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Miskolc Megyei Jogú Város 
Szlovák Nemzetiségi Önkormányzata 
 
408.142-8/2021. 

 
JEGYZŐKÖNYV 

 
 
Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

2021. szeptember 27. napján 09 óra 45 perces kezdettel megtartott közmeghallgatásán. 
 
Helyszín: Bükkszentlászló, Közösségi Ház 
 
Jelen van: Bárány Péter elnök, Eszláriné Markó Mónika elnök-helyettes és Varga Árpádné testületi tag 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részéről: 
Dr. Maksa Bence    jogi ügyintéző a jegyző képviseletében 
Binda Ottóné    önkormányzati ügyintéző 
Hegedűsné Asztalos Ildikó   költségvetési ügyintéző 
Donát Erika    önkormányzati-nemzetiségi ügyintéző 
 
 
 
Bárány Péter elnök: Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a Testület 3 tagja megjelent, így a 
közmeghallgatás ülése határozatképes, amelyet megnyit. A jegyzőkönyvvezetőnek Binda Ottónét, míg a 
jegyzőkönyv-hitelesítői feladattal Eszláriné Markó Mónikát bízza meg. 
Kéri, szavazzanak arról, hogy a mai testületi ülésen – a meghívó szerint – közmeghallgatást tartanak. 
 

A Testület 3 igen szavazattal az ülés napirendjét a meghívóban foglaltak 
szerint állapította meg. 

 
Bárány Péter elnök: Az idei év nem egészen úgy alakult, ahogy eredetileg tervezték, az önkormányzatok 
munkáját nagyban meghatározta a koronavírus járvány. Kihatással volt ez helyi szinten, sok programjuk 
nem, vagy módosítva, esetleg későbbi időpontban tudott megvalósítani, természetesen a koronavírus 
járványhelyzet szülte korlátozások figyelembe vételével. Sikerült megtartani a nyáron a Családi napjukat, 
mellyel némiképp pótolták az elmaradt – és eddig minden évben megtartott – gyermeknapot. Nagyon 
színes programokkal készültek, különböző gyermek programokkal, ügyességi játékokkal, de volt 
bábszínház és habparti is. A versenyeket követően érmeket és különböző ajándékokat vehettek át, 
melyeket zsákbamacskaszerűen kaptak meg. Megjegyzi, a gyerekek mellett a felnőttek is nagyon jól 
érezték magukat, kondérban főtt az étel, igazi közösség összekovácsoló nap volt. Készültek hagyományos 
szlovák ételek, sparhelton. A helyben készült szlovák finomságok elfogyasztása közben sokat 
beszélgettek, felelevenítették hagyományaikat és emlékeiket, ami még jobban erősítette a hovatartozás 
érzését. Szóba került a 30 éve bezárt Szlovák Iskola is, ami kapcsán a megemlékezést már régen meg 
akarták szervezni. Úgy tervezik, hogy a 1947-1951. között született egykori diákok lennének meghívva, a 
vendég Tanár Úr egykori diákjai. Megjegyzi, azért nem szélesítik ki nagyobb körre a meghívottakat, mert 
a Közösségi Ház befogadóképessége véges, meghívva a Hagyományőrzőket, képviselőtársaikat, így is 
körülbelül 50 fővel számolhatnak.  
Önkormányzatuk igyekszik a hagyományokhoz, a feladatokhoz híven szolgálni azokat az embereket, akik 
még az 1700-as években kerültek ide. A diósgyőri koronauradalom révén üveghutákat létesítettek a 
Bükkben, és az itt dolgozók a későbbiek folyamán letelepedtek a környező településeken. Ilyen 
munkások, szakmunkások voltak a szlovákok, ruszinok, németek, örmények. Elmondja, elsősorban itt 
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telepedtek le elsőként az emberek, a szlovákok. Ezt a völgyet úgy szelídítették meg, hogy magát a 
patakmedret szorították össze, és az ebből fennmaradt részen építették meg házaikat. Annyi baj van 
csupán vele, hogy a természet adta határok miatt, nincs mód a terjeszkedésre. Ide születtek már ők is, itt 
gondozzák az elődeik által elkezdett életet, viszik tovább hagyományaikat. Vannak a településnek 
elmaradásai, az út nincs épp a legjobb állapotban. Amikor abbamaradt az üveghuta gyártás, a 
fakitermeléssel foglalkoztak, valamint szén és mész égetéssel. Amikor az „Őseink nyomában” 
programsorozat keretén belül végigjárták ezt a települést is, láthatták azokat a részeket, ahol ezek a 
mészégetések voltak, mert erre a területre leginkább az volt a jellemző. Amikor ezen lehetőségek 
abbamaradtak, akkor már szerencsére közel voltak a településhez olyan létesítmények, mint a kohászat és 
Diósgyőri Gépgyár, és oda mentek dolgozni. A letelepedtek és utódaik így már átképzést követően nem 
fával foglalkoztak, hanem az iparban találták meg megélhetésüket. Elmondja, hogy talált történelmi leírást 
Bükkszentlászló létrejöttéről, de arra nem talált utalást, hogy az iskola mikor épült meg. Lehet, a 
Levéltárban találna vonatkozó írásokat.  
 
Eszláriné Markó Mónika: Elmondja, hogy a régi iskoláról talált egy fotót a Facebookon, a feltöltőjével 
lehet, fel kellene venni a kapcsolatot, hátha jobban bele tudna az ilyen dokumentumokba látni.  
 
Bárány Péter elnök: Elmondja, hogy akkor még törvényi előírás volt, hogy iskola előtt óvodába kell 
járnia a gyereknek. Óvoda nem volt Bükkszentlászlón, így be kellett járniuk Miskolcra, ebből sokszor az 
lett, hogy már iskolába is oda jártak, különösen a többgyermekes családok esetében. Így jutottak oda, 
hogy önkormányzatuk nem talált nyolc olyan gyereket, aki ide akart volna Bükkszentlászlóra járni 
iskolába.  
Megkérdezi a Testület tagjait, hogy van-e hozzászólás, javaslat, mely a közmeghallgatáshoz kapcsolódik. 
Megállapítja, hogy nincs. Megköszöni a Testület és a jelenlévők munkáját. A közmeghallgatást 10 óra 10 
perckor bezárja. 

 
 

 
K. m. f. 

 
 

……………………………… …………………………………….. 
Bárány Péter Eszláriné Markó Mónika 

elnök jegyzőkönyv-hitelesítő 
 
 
 

.……………………………….. …………………………………….. 
Dr. Maksa Bence Binda Ottóné 

jogi ügyintéző jegyzőkönyvvezető 
 

 
 
A jegyzőkönyv törvényességi véleményezésre bemutatva: 

 
 
 

…………………………………………… 
Dr. Ignácz Dávid 

jegyző 
 


